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l món és millor per
als nens que fa vint-
i-cinc anys?”.
Aquesta és la pre-

gunta que l’Unicef, l’agència de
les Nacions Unides per a la in-
fància, es demana enguany,
coincidint amb el primer quart
de segle de l’aprovació d’una
convenció que tenia com a ob-
jectiu protegir els
nens i nenes d’a-
rreu del planeta. I
la resposta és ben
clara: “Sí, però no
per a tots”. Perquè
tal com va posar
de manifest la di-
rectora del comi-
tè andorrà de
l’ONG, Marta Al-
berch, hi ha
molts indicadors positius –re-
ducció de la mortalitat, incre-
ment de l’escolarització– però
“en molts territoris encara es vul-
neren cada dia els drets dels in-
fants”. Per difondre el que s’ha
aconseguit des del 1989 però
també tot el que queda per fer
l’Unicef, amb el suport de la Fun-
dació Banca Privada d’Andorra
(BPA), ha organitzat una mostra

al carrer que, a través de fotogra-
fies amb missatges i xifres, vol ex-
plicar a la població quina és la si-
tuació actual respecte de drets
tan bàsics com és tenir nom i na-
cionalitat. Les imatges s’exhibi-
ran en diversos opis de la capital
i Escaldes fins al març, gràcies a
la col·laboració de l’empresa
VSA, que els gestiona. En total,
seran vint-i-cinc tot i que, simul-
tàniament, se’n mostraran entre
cinc i deu, que s’aniran canviant.

Un dels que ja es
poden veure (a
l’avinguda Carle-
many) és el que
justament fa re-
ferència a la gran
quantitat de
nens que encara
no existeixen ofi-
cialment perquè
ningú no els ha
registrat en néi-

xer. A la fotografia, un infant de
Costa d’Ivori mostra el seu certi-
ficat de naixement. L’exposició
també difondrà d’altres dades
sagnants, com ara que hi ha més
de quinze països on hi ha nens
soldats o que cada any moren un
milió i mig de nens per no tenir
accés a una vacuna tan comuna
al primer món com és la del xa-
rampió. 

Opis amb
missatge

D. M. 
Andorra la Vella

La Convenció dels Drets de l’Infant complia ahir
25 anys. Una exposició al carrer commemora la fi-
ta, sense oblidar el camí que queda per recórrer. 

E

RREPORTATGEAINICIATIVA D’UNICEF I FUNDACIÓ BPA

Es convoca els accionistes de la societat TARA, S.A., al seu
domicili social, el dia 15/12/2014, a les 9.00 h, en 1a convo-
catòria, i el dia 16/12/2014, a les 9.00 h, en 2a convocatòria,
per celebrar una junta general extraordinària, amb el següent
ordre del dia:

1. Examen i aprovació, si escau, del balanç de
dissolució de la societat.

2. Examen i aprovació, si escau, del balanç final
de liquidació de la societat.

3. Proposta de repartiment i adjudicació del
patrimoni social als accionistes.

4. Examen i aprovació, si escau, de l’informe sobre
la liquidació i la gestió duta a terme per la
comissió liquidadora.

5. Extinció de la societat.
6. Delegació de facultats.
7. Aprovació de la present acta.

La consellera del grup mixt i de
Socialdemocràcia i Progrés
(SDP), Sílvia Bonet, va carregar
amb duresa contra la CASS i el
ministeri de Salut. En concret, va
expressar l’oposició de la plata-
forma a vàries de les mesures de
contenció de la despesa proposa-
des per la parapública en un do-
cument annex al pressupost per a
l’any vinent. La parlamentària va
acusar la companyia “d’interpre-
tar la llei a la seva manera”, de “dir
coses als assegurats que no hi
surten” i d’intentar fer “política
sanitària” quan aquesta “corres-
pon al Govern”. 

Bonet també lamentar que es
vulgui anar “tan ràpid” amb me-
sures que afecten els usuaris i, en
canvi, s’estigui trigant anys a im-
plantar reformes sanitàries que
considera clau per optimitzar els
costos del sistema com ara el
metge de referència, la implanta-

ció de la cartera de serveis o la
història clínica compartida, pro-
jectes que, va assegurar, “estaven
molt avançats” quan ella va dei-
xar el ministeri i que, en canvi,
han quedat molt aturats aquests
quatre anys. 

La consellera d’SDP va apuntar
que “no es poden aplicar mesu-

res només en clau economicista”,
i va advertir que algunes poden al
final sortir més cares. Així, va re-
cordar que les visites al ginecòleg
o les colonoscòpies que ara es vo-
len reduir són claus en la detec-
ció precoç de casos de càncer.
“Hem de fer l’anàlisi completa
per saber realment què ens estal-
viem. Al final ens pot acabar sor-
tint més car”, va argumentar qui
va ser ministra de Salut els dar -
rers mesos del Govern del PS.

Bonet, a banda, va assegurar
que té plena constància que el
llistat de mesures proposades al
document no té, ni de lluny, la
unanimitat de tota la direcció de
la CASS. “Hi ha membres del
consell d’administració que no hi
estan d’acord”, va assegurar, tot i
que no va voler aclarir-ne qui.
Des d’SDP, a més, el president,
Víctor Naudi, no va dubtar a qua-
lificar de “fracàs” la política sani-
tària impulsada els darrers quatre
anys pel Govern de Demòcrates
per Andorra. 

N. M. / ANA

Bonet acusa la CASS “d’interpretar la llei a la
seva manera” i critica les mesures previstes

G. P.
Andorra la Vella

ESANITATALAMENTA LES “RETALLADES” EN CLAU NOMÉS “ECONOMICISTA”

Sílvia Bonet

“La CASS interpreta la
llei a la seva manera i
diu als assegurats coses
que no hi surten”

CONSELLERA DEL GRUP MIXT

“Hi ha varis 
membres del consell
d’administració que no
hi estan d’acord”

QUÈ HA DIT

F. G.

AFERS EXTERIORSACELEBRACIÓ DEL DIA DE LA UNIFICACIÓ DEL PAÍS GERMÀNIC

Alemanya es mostra disposada a
iniciar la negociació per signar un CDI

França, Espanya, Portugal... i
també Alemanya. El país germà-
nic és un dels propers objectius
del Govern a l’hora d’iniciar ne-
gociacions per signar un conve-
ni que eviti la doble imposició
(CDI). Així ho van explicar ahir
el ministre d’Afers Exteriors, Gil-
bert Saboya, i el mateix ambai-
xador teutó, Peter Tempel, du-
rant l’acte que va servir per
celebrar al Principat i amb la co-
munitat resident  l’aniversari de
la unificació.

La visita del diplomàtic, la pri-

mera que realitza al país des que
va ser nomenat al càrrec, va ser-
vir per abordar diferents as-
sumptes d’interès bilateral, en-
tre els quals el CDI. “Hem parlat
de la possibilitat d’enfocar una
negociació. Alemanya és un mo-
tor de l’economia europea i per
a Andorra seria molt interessant
signar un acord d’aquesta natu-
ra”, va explicar Saboya. 

De la seva banda, Tempel va
recordar que “en aquest mo-
ment Andorra està negociant
amb els seus països veïns i una
vegada hagin acabat aquestes
negociacions hi haurà ocasió de
fer-ho amb Alemanya. Estic se-

gur que és una possibilitat”, va
comentar l’ambaixador. 

Un altre tema abordat va ser la
necessitat de trobar el suport
germànic de cara al procés d’a-
costament a la Unió Europea.
Tempel va deixar clar que el seu
país “hi està a favor”.

HOMENATGE AL CÒNSOL HONORARI
L’acte també va servir per retre
un homenatge al fins ara cònsol
honorari d’Alemanya al Princi-
pat, Enric Palmitjavila. Tempel li
va fer entrega  de la creu del mè-
rit de la República Federal Ale-
manya. En breu, la seva filla
Cristina assumirà el relleu.

GABRIEL PÉREZ
Andorra la Vella


